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Voorzitter geachte leden van de Raad,  

Water is een primaire levensbehoefte en mede daarom zet de gemeente Dalfsen al jaren in op het 

afkoppelen en infiltreren van regenwater in eigen gebied. Hier gaan we onverminderd mee door en 

zoeken daarbij de samenwerking met zowel Waterschap DOD als Vitens. Wij zetten al jarenlang in op 

behoud en versterken van biodiversiteit. Compensatie bij verlies ervan is standaard beleid. De 

subsidies voor aanleg van heggen en houtwallen worden momenteel aangepast aan nieuwe inzichten 

welke versterking van de biodiversiteit en de landschappelijke kenmerken mede accentueren. 

Door in nauw contact te blijven met VNG landelijk en provinciaal volgen wij de ontwikkelingen in de 

Rijksbijdrage op de voet. Het verder uitwerken van de begroting zal gebeuren op basis van de 

inbreng van uw raad en de adviezen van zowel VNG als de provinciaal toezichthouder. Uiteindelijk 

beslist u in november over de definitieve meerjarenbegroting. We zijn echter benieuwd wat u 

belangrijk vindt: bezuinigen, inkomsten vergroten, of juist niet en zo tot een al dan niet sluitende 

meerjarenbegroting te komen. Medio januari 2024 zal het project Zero based Begroten starten. Wij 

verwachten hiervan en zien dat nu tijdens het proces ook al gebeuren, dat het, mét de 

herstructurering van de P&C cyclus én begroting, zal leiden tot (nog) grotere betrokkenheid van 

medewerkers bij de gemeentelijke taken. Een beter inzicht in doelstellingen en daaraan gerelateerde 

benodigde budgetten, alsmede vereenvoudiging van procedures en daarmee werkdruk op de 

eenheid financiën. Uitvoering van de forensenbelasting wordt belegd bij het GBLT. Zij voeren 

eveneens de inning van de toeristenbelasting voor ons uit. Beide worden met elkaar vergeleken, 

waarna de heffing wordt opgelegd.  

In het 4e kwartaal mag de raad een nota verwachten over spelen, ontmoeten, bewegen en recreëren 

in de buitenruimte. Waarbij we het belang ervan voor de samenleving graag nog eens willen 

onderstrepen. 

Het wegkijken van problemen is een tactiek (namelijk als ik het niet zie is het er niet) die u van ons 

college niet mag verwachten. Daar waar zich donkere wolken samenpakken, namelijk de jaren 2026 

en verder, als gevolg van een falende en niet betrouwbare Rijksoverheid, is het onze plicht deze 

wolken te benoemen en met de raad te delen. Overigens geldt dit ook voor stralend weer en 

zonneschijn. Het is aan u de raad, hoe u dit dan beoordeelt. De meicirculaire geeft zoals u heeft 

kunnen zien, al enige verlichting maar we zijn er nog niet. Samen met VNG zullen we strijden voor 

structurele dekking van structurele taken, evenals volledige compensatie van ontwikkelingen in CAO 

en inflatie.  Overigens zijn we van mening dat hetgeen in kranten verschijnt voor rekening is van die 

kranten. Zoals de Italiaanse schrijver Pitigrilli al zei: “Als een journalist alleen nog die dingen zou 

opschrijven waarin hij zelf gelooft, zouden de kranten leeg zijn”. 
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Voorzitter, de beschouwingen van de fracties horende, hoor ik vooral positiviteit! Het dak repareren 

als de zon schijnt, ambities van het college die  u kunt steunen, een schip dat op koers ligt.  

Fijn om daar een bijdrage aan te mogen leveren. 

De benoemde aandachtspunten en vragen beantwoord ik u graag aan de hand van de volgende 

thema’s:  Werken, Verkeer, Platteland en Recreatie en Toerisme. 

 
Thema Werken 

De arbeidsmarkt staat onder druk, er zijn veel vacatures en daarbij hebben we nog te maken met 

vergrijzing.  

Helaas is het sneller plaatsen van statushouders op arbeidsmarkt, nog zeer beperkt het geval. 

Enerzijds zijn werkgevers op zoek naar medewerkers die direct volledig productief kunnen zijn. 

Anderzijds is de andere achtergrond toch nog te vaak een belemmering. Tenslotte hebben we nog te 

maken met de beheersing van taal en verschillen in cultuur.  

De vraag naar de inzet van statushouder komt dus niet heel erg vanuit de ondernemers. De vraag die 

zij hebben is; help mij mijn vacature in te vullen (merendeel) of ik wil graag een plek creëren voor 

iemand met een afstand tot de arbeidsmarkt.  

Wij proberen de vraag wel te creëren door positieve verhalen te delen, tijdens de bedrijfsbezoeken 

en door passende initiatieven te organiseren.   

Na de zomer gaat het regionaal Werkgeversservicepunt regio Zwolle ook grotere voorlichtingssessies 

organiseren. Dat zal helpen in het creëren van de vraag bij de ondernemers.  

Binnen de gemeente Dalfsen werken we al met taalstages, daar behalen we mooie resultaten mee. 

Ook zijn we begonnen met de werkcaroussel voor statushouders en werkgevers. In deze carroussel 

proberen wij de taal-werkstages en betaalde banen op elkaar aan te laten sluiten. En wanneer iets 

niet lukt, we direct door kunnen schuiven met de kandidaten om die passende plek wel te vinden.  De 

werkgever wordt hierin ontzien door eerst te detacheren en de kosten met een lichte subsidie te 

verminderen in het eerste half jaar.  

Ook zijn we begonnen met een native speaker jobcoach. Hij begeleidt twee Eritrese mensen in het 

werk. Dat gaan we binnenkort evalueren inde hoop dat dat een boost geeft aan de taal en begrip 

wederzijds.  

Na de zomer beginnen met het werkcafé. Dan gaan we met het team werk naar de burgers en 

ondernemers toe! En daarmee willen we meer contactmomenten organiseren: ook tussen de 

werkzoekenden  en ondernemers zelf.  

Op deze manier proberen we alles op alles te zetten om de statushouders en werkzoekenden  aan 

een baan te helpen. Want er is niets belangrijker dan meedoen, je eigen inkomen te verdienen en er 

toe doen. (VVD 4, 5, 6) 

 

Thema Verkeer 

Behouden, verbeteren en uitbreiden van het openbaar vervoer.   

Zoals in het coalitieakkoord staat aangegeven vinden het belangrijk dat het openbaar vervoer een 

reëel alternatief is. Dit betekent een betrouwbare dienstregeling, passend bij de vraag, maar zeker 

ook een stimulering van de vraag door het bieden van betrouwbaar vervoer. Wij ondersteunen de 

bestaande buurtbusverenigingen en staan ook open voor uitbreidingen.  We willen onderzoeken, evt 



samen met de Vechtdalgemeentes, of het Rijssense model, een flexibel buurtbus systeem beter 

aansluit bij de behoefte. (CDA 13) 

Op het gebied van duurzame mobiliteit zijn er verschillende nieuwe ontwikkelingen die wij op de voet 

volgen. Als er nieuwe ontwikkelingen zijn, die kansen bieden voor Dalfsen, proberen wij die zeker 

mee te nemen.  (CDA 14) 

 

In kern Nieuwleusen, Lemelerveld en Dalfsen gaan we aan de slag met OV hubs. Op het station in 

Dalfsen mogen we meedoen aan een pilot vanuit de Provincie, dus hier gaan we als eerste aan de 

slag. Ook buiten onze gemeente zijn er ontwikkelingen, zoals bv bij de Lichtmis waar ook een OV hub 

gepland staat. Op deze manier wordt er een netwerk van vervoerstromen georganiseerd  waar we als 

gemeente met onze hubs op proberen aan te sluiten.  (CU 8) 

 

Dorpsrondjes, vorig jaar heeft u een motie aangenomen.  Hierin heeft u afgesproken dat bij de 

aanpak van verkeersknelpunten en/of het aanleggen van nieuwe routes en wegen de mogelijkheden 

voor extra wandelpaden cq dorpsrondjes te onderzoeken. Dit om het wandelen en hardlopen te 

stimuleren. 

Bij de nieuwe uitbreidingswijken, gaan we dit zoveel mogelijk toepassen. Bijvoorbeeld in het plan 

Oosterdalfsen Noord worden verschillende voetpaden aangelegd en wordt verbinding gemaakt met 

de bestaande paden in de omgeving. Voor Oosterdalfsen Zuid wordt langs de Welsummerweg een 

voetpad aangelegd, zodat voetgangers goed naar het centrum en een rondje op de Bellingeweer 

kunnen lopen. (V10 CU/VVD 1) 

 

In ons Strategisch Plan Verkeersveiligheid (SPV) werken we onze ambities op veiligheid in het verkeer 

verder uit.  Binnen het SPV is de volgende stap het opstellen van een uitvoeringsprogramma. Bij 

sommige wegen is de beleving dat ze onveilig zijn, maar objectief gezien zijn ze dit niet. Projecten 

met een hoogste risico op ongevallen staan boven aan de lijst. Indien mogelijk worden 

werkzaamheden meegenomen binnen een ander project of met onderhoudwerkzaamheden. De 

overige projecten worden gefinancierd vanuit het budget voor het Gemeentelijk Verkeer en 

Voervoerplan (GVVP) en daar waar mogelijk worden de projecten opgevoerd voor provinciale en 

rijkssubsidies. Hoeveel knelpunten worden aangepakt is afhankelijk van de kosten van de maatregel, 

de subsidiemogelijkheden en het beschikbare budget. Naast infrastructurele maatregelen wordt ook 

ingestoken op voorlichting, educatie en handhaving. (PvdA 4)  

 

De Rondweg heeft een hoge intensiteit, maar heeft wel voldoende capaciteit voor de nieuwe 

ontwikkelingen zoals Oosterdalfsen Noord. De oversteekbaarheid van de Rondweg is en blijft een 

aandachtspunt. In het najaar wordt het verkeersplan voor Oosterdalfsen Noord in de gemeenteraad 

behandeld, waarbij de verkeersafwikkeling van het plangebied (waaronder op de Rondweg) in beeld 

wordt gebracht. (VVD 3) 

 

 

Thema Platteland: 

Vorig jaar begon ik mijn beschouwing dat er veel speelt op het platteland, daar is nog niets aan 

veranderd. Toen waren de plannen inzake stikstof het gesprek van de dag, ook dat is nu niet anders. 

Maar hier hebben we gelukkig niet stilgezeten. De nulmeting voor de Plattelandsvisie is zo goed als 

klaar en wordt binnenkort gedeeld met de stakeholders, om op te halen of het op deze manier 



compleet is of dat er nog gegevens missen. Samen met deze reactie komt de nulmeting na de zomer 

in de raad met daarbij een voorstel voor het vervolg. Hoe we de participatie gaan oppakken en een 

voorstel voor de gebiedsindeling,  dit om tot een gedragen plattelandsvisie te komen. De Planning is 

vooralsnog om de Plattelandsvisie begin volgend jaar op te leveren.  (CDA 10) 

 

CU doet in haar beschouwing een suggestie om ook wel andere compenserende maatregelen te 

accepteren voor het bijbouwen van een compensatiewoning op een boerenerf. En het CDA doet een 

suggestie voor een flexibeler rood voor rood beleid Graag onderzoeken we deze mogelijkheden bij de 

plattelandsvisie, waar we ook gesprekken zullen voeren over waar extra woningbouw ter 

compensatie gewenst is en waar juist niet.  

 

 

Thema Recreatie en Toerisme 

Dalfsen is een mooie groene gemeente, waar het goed toeven is voor met name de rustzoeker. We 

willen de huidige recreatie en toerisme behouden en daar waar mogelijk versterken. Dit alles passend 

in het gebied waar rekening gehouden wordt met de natuur en de rust.  Na de zomer starten we met 

het onderzoek naar de uitbreiding van de haven. In dit onderzoek zijn duurzaamheid en biodiversiteit 

zeker thema’s. Onlangs hebben leerlingen van het Agnieten College als Adviseurs van de Toekomst, 

een initiatief van Ruimte voor de Vecht, hun ideeën over uitbreiding van de haven  gepresenteerd, 

waar vooral in de verblijfsruimte rekening is gehouden met biodiversiteit, duurzaamheid en 

gezondheid. Daarnaast hebben wij onlangs het biodiversiteits beleid vastgesteld, die ook eisen stelt 

aan nieuwe ruimtelijk ontwikkelingen.  (CU 7)  

 

Volgens mij heb ik nu uw aandachtspunten en vragen beantwoord, mocht het niet zo zijn dan hoor ik 

het graag. 
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Armoede  
armoedebestrijding 

Meerdere fracties vragen, terecht, aandacht voor armoedebestrijding.  

De Commissie Sociaal Minimum heef het eerste deel van het rapport ‘Een zeker bestaan - Naar een 

toekomstbestendig stelsel van het sociaal minimum’ opgeleverd.’ Ik denk dat we samen reikhalzend 

uitkijken naar het tweede deel en naar het antwoord van het kabinet. Veel regels zijn namelijk 

landelijk vastgelegd en redelijk dwingend. Ik hoop oprecht dat we hier meer vrijheid in gaan krijgen 

mét toereikende financiële middelen.  

 

Dat gezegd hebbende, we gaan niet lijdzaam afwachten, we zijn bezig met het beleid rondom 

bestaanszekerheid waar we met u na de zomer over in gesprek gaan. Daarbij betrekken we 

vanzelfsprekend ook het rapport van uw rekenkamer over dit onderwerp. (CU-2) (PvdA-3) 

 

Voor de duidelijkheid, als mensen in de financiële problemen komen kunnen ze zich bij de gemeente 

melden. Dan proberen we via maatwerk een oplossing te vinden. Dat is nu zo en dat zal wat mij 

betreft ook zo blijven in de toekomst. 

 

starten met verkorte saneringstermijn 

Recentelijk is bekend geworden dat de saneringstermijn per 1/7/23 al wordt verlaagd. Momenteel 

zijn de voorbereidingen hiervoor in volle gang. (CU-3) 

 

opbrengsten taskforce (energie) armoede:  

Het voert te ver om hier een uitgebreid referaat te houden. Het lijkt me verstandig om u hierover 

middels een raadsmemo te informeren. Eén ding wil ik u niet onthouden. Vandaag ontmoetten de 

ambtenaren die zich hiermee bezighouden een tweetal inwoners. Tot hun verrassing kregen ze taart 

mee. “Een kaart en een taart voor de gemeente Dalfsen! Wij hebben mogen ervaren hoe fijn het is 

om gebruik te mogen maken van de regeling om je woning te verduurzamen vanuit de gemeente 

Dalfsen. Twee dankbare inwoners.”(PvdA-2) 

 

extra inzet armoedebestrijding   

We nemen dit mee bij het opstellen van het  nieuwe kader voor bestaanszekerheid en in het nieuwe 

kader voor re-integratie. Beide staan voor dit najaar gepland. Ruimere ondersteunende maatregelen 

voor minima vereist zeer waarschijnlijk wel inzet van extra financiële middelen. (CU-M2) 

 

Jeugdzorg 
voldoende facilitering door RSJ 

RSJ is in de eerste plaats een inkooporganisatie voor de jeugdzorg voor de IJssellandse gemeenten. 

Daarnaast ondersteunt RSJ de IJssellandse gemeenten op het gebied van contractmanagement en 

levert ten behoeve daarvan ook data. Dit is voortdurend in ontwikkeling, bijvoorbeeld onder invloed 

van veranderingen in het inkoopmodel.  

N.a.v. alle ontwikkelingen van de afgelopen jaren, is het goed te heroriënteren ten aanzien van  hun 

ondersteunende rol/functie en functie en de bestuurlijke context waarin dit uitvoering krijgt. (GB-13) 



 

voldoende sturingsinfo voor kostenbeheersing 

met sturingsinformatie hebben we niet automatisch het stuur in handen. De Jeugdwet is een zgn. 

open-einde regeling. Dit houdt in iedereen die zich meldt met een vraag om jeugdhulp wordt 

geholpen (als er een noodzaak is). Dit is van invloed op de kostenbeheersing. Het dashboard-jeugd 

wordt op dit moment geoptimaliseerd, zodat diverse sturingsinformatie periodiek gemonitord 

kunnen worden. Complicerend daarbij is, dat er diverse verwijzers naar jeugdhulp zijn. Op onze eigen 

toegang kunnen we sturen, maar sturing op Gecertificeerde Instellingen (GI’s) en huisartsen is lastig. 

(GB-14) 

 

Wmo 
afname aantal personen, toename duurdere  indicaties, en wat hieraan te doen 

Door herindicering is het aantal personen dat gebruik maakt van de Huishoudelijke Hulp afgenomen. 

Nieuw geïndiceerden voor de Huishoudelijke Hulp blijken over het algemeen een duurdere indicatie 

nodig te hebben.  

 

Als gevolg van de genoemde vergrijzing en het het langer zelfstandig thuiswonen zal voor de Wmo-

voorzieningen er naar verwachting sprake zijn van een toename van het aantal personen dat hiervan 

gebruik maakt (bij gelijkblijvende voorwaarden). Door middel van het preventiebeleid streven we 

ernaar om gezondheid en zelfredzaamheid te versterken, waardoor het beroep op het gebruik van 

voorzieningen minder snel nodig is. (GB-15) 

 

lange wachttijden in de Wmo. 

Er is inderdaad sprake van langere wachttijden bij de Wmo. Dit komt zowel door de gemeente (bij 

het toekennen- van voorzieningen) als door de aanbieders. Binnen de gemeentelijke formatie is er 

door middel van interne verschuiving van taken zorg gedragen voor extra capaciteit. Aanbieders 

proberen ook de wachttijd te beperken. De krapte op de arbeidsmarkt laat zich hierbij nadrukkelijk 

gelden. (GB-16) 

 

Ontheemden 
voorbereidingen Spreidingswet 

De druk op de opvangvoorzieningen als gevolg van de asielinstroom en de instroom van Oekraïense 

vluchtelingen wordt binnen de regio gemonitord. Inmiddels is de regionale afstemming over de inzet 

van opvangmodaliteiten overgegaan van het Bestuurlijk Overleg Vluchtelingen (met burgemeesters) 

naar de Regionale Regietafel Vluchtelingen IJsselland (met bestuurders vanuit de colleges). Vanuit dit 

regionale overleg wordt input geleverd voor de Provinciale Regietafel (PRT) onder leiding van de 

Commissaris van de Koning. Juist bij de invoering van de Spreidingswet krijgt de CdK een belangrijke 

rol in het aanbod van het aantal asielplaatsen in de provincie. Binnenkort vindt de tweede 

bijeenkomst van Regionale Regietafel Vluchtelingen IJsselland plaats, waarbij ook de stand van zaken 

met betrekking tot de concept-Spreidingswet geagendeerd wordt. (CDA-6)  

De oproep vanuit de raad om met concrete voorstellen te komen, wordt gehoord. Twee 

kanttekeningen daarbij. De zoektocht naar een geschikt pand cq geschikte locatie is best pittig. We 

houden ons aanbevolen voor suggesties vanuit uw raad of inwoners. Daarnaast een van een andere 



orde. Zoals bekend zijn er delen in Nederland die ver achterblijven op hun aandeel in de huisvesting 

voor deze doelgroep. Te snel acteren speelt deze gemeenten in de kaart. Een duivels dilemma. 

 

IHP 
Zoals in de raadsmemo van vorige week is aangeven bevind het traject van het IHP zich in de fase van 

het verkennen van inventariseren van beschikbaarheid en mogelijkheden van locaties. Daaraan 

vooraf is een proces gegaan waarin, met de schoolbesturen de eisen voor de locaties zijn 

geformuleerd.  Besluitvorming over locatie en vervolgproces verwachten we zowel voor het 

deelproject Dalfsen-West als voor Nieuwleusen begin 2024. Maar dit is afhankelijk van de snelheid 

waarmee de locatieverkenning kan worden afgerond (waarbij we mede afhankelijk zijn van ‘derde’ 

partijen). Het deelproject Lemelerveld start later dit jaar. (CDA-7) 

 

GALA 
stand van zaken 

Er wordt in het gemeentehuis, met voorveldpartners en zorgverzekeraar hard gewerkt aan zowel het 

GALA als het IZA. Daarbij is het door uw raad vastgestelde preventiebeleid een leidend kader. Zoals 

we zowel in de informatieve commissievergadering over het preventiebeleid, als in de technische 

vragen bij de PPN hebben aangegeven, willen we u graag nader informeren over impact en gevolgen 

van GALA, alsmede IZA en hervormingsagenda jeugd. Wij zij de uitnodiging van uw agendacommissie 

graag tegemoet. (CDA-8)  

 

Generatiecheck 
Ik neem aan dat u hiermee de zgn. generatietoets bedoelt; deze heeft als doel zichtbaar te maken 

wat de verwachte effecten zijn van wet- en regelgeving, overheidsbeleid of -investeringen op 

generatiegroepen, nu en over 20-30 jaar. Deze toets is landelijk nog in ontwikkeling en dat zullen we 

volgen. Over het algemeen is de houding van dit college niet dat na ons de zondvloed komt, maar 

proberen we al rekening te houden met de effecten op langere termijn. (CU-4/M1) 
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U ontvangt van mij de antwoorden op de individuele vragen en de aangekondigde moties morgen via 

het RIS en wil beginnen met te zeggen dat ook ik raadsbreed veel positieve bijdragen heb gehoord.  

Op basis van de onderwerpen duurzaamheid, wonen, inwonerbetrokkenheid en de omgevingswet 

heb ik een reactie gemaakt om op uw bijdragen te reflecteren. 

 

Antwoorden op het thema Duurzaamheid. (CU, GB, CDA, PvdA & VVD) 

Een onderwerp wat hoog bij u op de agenda staat en waarbij u terecht hoge doelen stelt.  De 

transitie waar we in zitten zorgt voor veel vragen en ook voor nieuwe vraagstukken. Ik zal de vragen 

beantwoorden.  

De bedrijventerreinen; op nieuwe bedrijventerreinen proberen we slimme koppelingen te maken 

zodat het netwerk niet verder belast gaat worden want zoals al gesteld netcongestie is hier 

ondertussen ook actueel.  We hebben gelukkig wel de toezegging van de netbeheerders dat het 

netwerk de komende jaren zodanig wordt ingericht dat het RES bod van de gemeente Dalfsen niet in 

gevaar zal komen.  

Het Dalfserveld zit namelijk in de directe omgeving van de geplande uitbreidingen van Tennet en 

Enexis en er is ruimte voor ingepland. Op het moment dat er niet voldoende energie geproduceerd 

kan worden in het zoekgebied om te voldoen aan de RES doelen heeft u als raad een keuze om de 

kaders bij te stellen, zodat er een verruiming komt of u kunt ook besluiten om een aanvullend 

zoekgebied aan te wijzen maar dit kan dus mogelijk gevolgen hebben voor de aansluiting op het 

station. Een onderwerp wat dit najaar nog op de agenda komt te staan met u te bespreken. Sowieso 

komt het onderwerp duurzaamheid nog meer op de agenda te staan want in september willen we 

met u in gesprek over het energiebedrijf. 

Het beleid rondom de erfmolens om de eigen energie op te wekken wordt dit jaar nog geëvalueerd 

en indien nodig zullen we verbetervoorstellen doen. Het vastgestelde uitgangspunt is dus de eigen 

energie-opwek en niet het verdienmodel. 

De aangekondigde motie van de CU met nummer 2.  We krijgen als gemeente hiervoor al een 

financiele bijdrage vanuit het Rijk en de werkzaamheden zijn ook al geprogrammeerd. Er zijn diverse 

ondersteuningsmogelijkheden en we proberen zo goed mogelijke voorlichting te geven. Ook met 

onze ondernemers op de industrieterreinen hebben we al overleg en worden veel mogelijkheden 

onderzocht en worden er  plannen gemaakt. Extra budget heeft volgens ons geen directe 

meerwaarde. Ik kan wel de toezegging doen dat we u als raad direct zullen informeren als dit wel het 

geval dreigt te worden. Maar dus niet op dit moment. De aangekondigde motie kan ik dus ontraden. 

 

Het thema wonen (GB, CDA & VVD) 

Raadsbreed uit u uw zorgen over de betaalbaarheid van het wonen en het tekort aan woningen. We 

zetten er als college breed op in zodat we versneld (denk aan de flexwoningen, die snel te realiseren 

zijn voor alle doelgroepen) in alle kernen woningen kunnen toevoegen. En we proberen ambitieus de 



doelen te halen juist omdat er een tekort is aan woningen. Iets wat we graag zouden willen 

voorkomen maar als voorbehoud, we hebben ook niet alles in hand, denk bv wachttijden bij de 

nutsbedrijven of aannemers. Maar zonder ambitie gaat het niet lukken, vandaar dat we er vol voor 

gaan. 

Van de mogelijkheid om kleine woningen te realiseren wordt ondertussen gebruik gemaakt. Wij 

horen niet dat er geen sloopmeters te koop zijn maar wel dat vraagprijs hoog is. Aan de andere kant, 

je krijgt er ook een woonrecht voor terug. Op dit moment hebben we het standpunt dat het 

bestaande beleid voldoet. 

We zien wel dat nieuwbouwkavels langer te koop staan maar de sociale woningen worden allemaal 

aan de man gebracht. Het aantal gegadigden loopt wel iets terug maar de sociale koopwoningen 

worden dus wel in de eerste ronde verkocht. Vrijstaande kavels worden niet allemaal direct verkocht 

maar er gaan op dit moment nog zeker geen alarmbellen af. Als er andere wettelijke mogelijkheden 

komen om toe te wijzen dan zullen we daar zeker gebruik van gaan maken. 

De opbrengst van de woonconferentie. In dit najaar gaat u spreken over Oosterdalfsen Noord 

waarbij we ook met u in gesprek willen gaan over het voorstel wat u heeft gedaan over een groter 

deel sociaal bouwen.  Er is al naar voren gekomen dat dit negatieve gevolgen heeft voor de GREX 

maar er zijn ook nog andere knoppen om aan te draaien.  Als u als raad hierover wil spreken dan 

zullen wij hiervoor graag een voorstel maken.  

Over het betrekken van onze  coöperaties, wij betrekken ze vroegtijdig in de planning van het 

bouwrijp worden van al onze uitbreidingswijken zodat zij ook intern hun projectleiders in stelling 

kunnen brengen. 

Om een voorbeeld te noemen: VechtHorst is op dit moment al gestart met de aanbesteding van de 

sociale huurwoningen in Muldersweg II Oudleusen, dit plan zal omstreeks Q4 van dit jaar bouwrijp 

zijn. Zij kunnen daar dus snel starten. 

Aangezien de corporaties dus direct aan de slag kunnen zodra de bestemmingsplannen definitief zijn 

en het traject tot oplevering al zelf uitvoeren zal het dus geen tijdswinst opleveren. 

 

Het thema inwonerbetrokkenheid: (GB, CDA, D’66) 

We zijn nu een jaar onderweg met gebiedsverbinders en gebiedswethouders en er wordt dus volop 

geleerd en verbeterd. Daarom staan we op dit moment ook open voor alle initiatieven 

In de afgelopen tijd hebben we gemerkt dat de initiatieven uit de samenleving en de interne 

processen nog niet altijd op elkaar aansluiten en het zoeken is hoe we dit toekomstgericht zo 

inrichten dat we snel en wendbaar kunnen anticiperen. Wendbaar organiseren is onderdeel van de 

interne organisatie ontwikkeling.  

En de bijdrage van D’66 over het burgerberaad. We vinden dat er al veel stappen zijn gezet om onze 

inwoners te betrekken bij onze plannen. Maar ook erkennen we dat het eigenlijk altijd beter kan 

maar ook zou moeten. De voorbeelden van Utrecht en Toronto zijn inspirerend maar de stad Utrecht 

heeft 368.000 inwoners en Toronto bijna 3.000.000. Maatregelen om de inwoners beter te 

betrekken bij Dalfsen met zijn 29.000 inwoners moeten ook passend zijn en het onderwerp moet er 

zich ook echt voor lenen. Verder is er door u als raad al flink over gedebatteerd en heb ik net nog een 

flink aantal opmerkingen en vragen geschrapt. Maar maatregelen om de inwonersbetrokkenheid te 



verbeteren zijn we zeker een voorstander van. Als raad bent u bezig met het traject Goed Goan en 

volgens het college leent het zich om daar verder te bespreken.   

De omgevingswet (CDA, GB) 

 

De visies die we ingepland hebben zijn allemaal ingepland en zullen dus deze bestuursperiode 

worden gerealiseerd. 

Onze inwoners zullen nog niet direct iets gaan merken van de overgang naar de Omgevingswet. 

Financieel zijn er gesprekken met de overheid om te zien hoe er een vergoeding zal plaatsvinden, 

hierover krijgen we duidelijkheid in oktober. U als raad krijgt er het eerst mee te maken aangezien de 

beslistermijn wordt verkort naar 8 weken maar de voorbereidingstijd om te komen tot de 

behandeling in de raad zal dus eerst langer worden. En dit kan ook. De Omgevingsplannen moeten 

gereed zijn in 2032 en kunnen stapsgewijs worden ingevoerd. In oktober is dit onderwerp 

geagendeerd ter bespreking in de raad. 

 

 

  



Bijdrage burgemeester Van Lente eerste termijn PPN-debat 
3 juli 2023 
 
Organisatie en personeel (CU, GB, CDA, PvdA, VVD) 
 

Verschillende fracties geven aan zich zorgen te maken over de krapte op de arbeidsmarkt en 

de betekenis ervan voor de uitvoering van de taken van de gemeente. Een heel terechte 

zorg. Een recent onderzoek van de P10 laat zien dat de beroepsbevolking de komende 25 

jaar sterk terugloopt door vergrijzing en ontgroening. Dat gaat gevolgen hebben voor allerlei 

publieke diensten (zorg, onderwijs, politie, OV, overheidsdiensten). Daarbij komt dat voor de 

nieuwe generatie die de arbeidsmarkt betreedt, vaker van baan wisselt. We zullen dus 

rekening moeten houden met blijvende wisselingen op het gemeentehuis. Dit roept allerlei 

vragen op: over de continuïteit van de dienstverlening en over het borgen van kennis en 

kunde. 

 

Werkzaamheden door anderen laten uitvoeren zoals de VVD suggereert, is een interessante 

gedachte, maar ook een die we al toepassen. Als het gaat om specifieke opdrachten, 

betrekken we uiteraard andere partijen. Dat dit niet altijd makkelijk is, laat de aanloop naar 

het nieuwe evenementenbeleid zien. En rond de motie klare taal (PvdA) geldt dat het niet 

zozeer de moeilijkheid is een bureau in te huren dat onze communicatie onder de loep 

neemt, maar dat de uitdaging zit in een duurzame verandering in hoe wij schrijven en 

spreken. Dat vergt geen korte interventie, maar een cultuurverandering. Binnenkort 

informeert het college uw raad nader over de uitvoering van deze motie.  

 

De organisatieontwikkeling die is ingezet, is nodig. Om onze dienstverlening te verbeteren 

en om een aantrekkelijke of nog aantrekkelijker werkgever te zijn. Ook kijken we naar het 

kantoorconcept, de arbeidsomstandigheden en de arbeidsvoorwaarden. Bij de behandeling 

van de eerste bestuursrapportage en de jaarrekening bood ik uw raad al aan hier 

uitgebreider op in te gaan, zo gewenst eerder dan bij het reguliere jaarlijkse moment in het 

najaar. Dit ter overweging voor de agendacommissie.  

 

De fractie van de Christenunie heeft het nadrukkelijk over diversiteit en inclusie. De 

gemeentelijke organisatie streeft ernaar een afspiegeling te zijn van de Dalfser samenleving. 

Er wordt plek geboden aan de verschillende doelgroepen vanuit de participatiewet inclusief 

statushouders en vluchtelingen en begeleid werk wordt aangeboden aan vanuit Dalfsen 

Werkt. Verschillende leeftijden, culturele en levensbeschouwelijke achtergronden zijn 

vertegenwoordigd binnen het personeelsbestand. Daarnaast zijn er meerdere medewerkers 

in dienst met een arbeidshandicap. Ook worden, indien de gelegenheid zich voordoet, 

werkstages aangeboden met perspectief op een vaste baan. Indien van toepassing worden 

werkplekken aangepast aan de individuele wensen en eisen van medewerkers. Ook zijn er 

goede regelingen voor opleiding, training en (persoonlijke) ontwikkeling. 

 



Los van deze ambitie, vergt ook dit een andere manier van kijken. Anekdotisch voorbeeldje 

van mezelf is dat ik me als burgemeester heel welkom heb gevoeld en dat het bij mijn 

sollicitatie, voor zover ik weet, geen thema was dat ik vegetariër ben. Maar na binnenkomst 

bleek er in de kantine toch vooral soep met ballen geserveerd te worden. Intussen zijn er 

ook meer vegetarische opties in het assortiment. Maar bijvoorbeeld ook medewerkers in 

een bepaalde leeftijdsfase vragen een bepaald beleid (denk aan zorgverlof als er iets is met 

ouders of kinderen), of medewerkers die moslim zijn hebben mogelijk behoefte aan een 

gebedsruimte. En dit geldt ook richting inwoners: als we naturalisatieceremonies houden, 

zijn die voor mensen die uit een buitenland komen, met een andere cultuur en vaak een 

ander geloof. Als het dan ramadan is, is het niet gepast om deze inwoners koffie met gebak 

aan te bieden. Kortom: diversiteit en inclusiviteit vinden we zeker van belang, maar het vergt 

ook nog wel onze aandacht in ons algehele doen en laten.  

 

Asielzoekers, Oekraïense vluchtelingen, statushouders (PvdA, CDA, VVD) 

Ter aanvulling op de bijdrage van wethouder Uitslag: zoals door hem aangegeven, komen we 

nu van een crisisfase in een fase waarin we meer gericht zijn op de langere termijn. 

Afgelopen jaar konden we inwoners vaak pas betrekken als we een locatie wilden benutten 

voor crisisnoodopvang. Met stoom en kokend water moest de communicatie dan opgetuigd 

worden. Voor de fase die voor ons ligt, hopen we een goed gesprek te kunnen voeren met 

uw raad maar ook met inwoners over de voorwaarden en de locaties die we nodig hebben 

om onze doelen en taakstellingen te behalen, ook straks onder de Spreidingswet. In juli 2022 

zijn we al gestart met een dergelijk gesprek, maar daarna werden we ingehaald door de 

opvangcrisis.  

  

 


